



ရွှေ့ပြောင်းနေထိုင်သူ လူကြီးများအတွက် အင်္ဂလိပ်စာအစီအစဉ် မှတစ်ဆင့် အင်္ဂလိပ်စာ သင်ယူလေ့လာပါ ရွှေ့ပြောင်းနေထိုင်သူ လူကြီးများအတွက် အင်္ဂလိပ်စာအစီအစဉ် (Adult Migrant English Program)

Adult Migrant English Program

အင်္ဂလိပ်ဘာသာစကားမှာ ဩစတြေးလျ၏ အမျိုးသား (တစ်နိုင်ငံလုံးသုံး) ဘာသာစကားဖြစ်သည်။ ဩစတြေးလျတွင် နေထိုင်သူများသည် ဘာသာစကားများစွာကို ပြောကြသော်လည်း အင်္ဂလိပ်လို ပြောတတ်ခြင်းနှင့် နားလည်ခြင်းမှာ ဩစတြေးလျ လူနေမှုဘဝ ၌ အပြည့်အဝ ပါဝင်ရာတွင် သင့်ကို အထောက်အကူပေးပါသည်။ အင်္ဂလိပ်လို မတတ်လျှင် ဩစတြေးလျနိုင်ငံသားရရန်၊ အရေးကြီးသည့် ဝန်ဆောင်မှုများရရှိရန်၊ အမှီအခိုကင်းသူဖြစ်လာစေရန် သင့်အတွက် အခက်အခဲရှိပါသည်။

သင်အင်္ဂလိပ်စာ သင်ယူရာတွင် အထောက်အပံ့ဖြစ်ရန် Adult Migrant English Program (AMEP) တန်းကို သင် တက်ရောက်နိုင်ပါသည်။

AMEP ဆိုတာ ဘာလဲ။

AMEP ကို ဩစတြေးလျအစိုးရ(Australian Government) က ရန်ပုံငွေထောက်ပံ့ပြီး ခံစားခွင့်ရှိသည့် ရွှေ့ပြောင်း နေထိုင်သူများနှင့် လူသားချင်းစာနာမှုအရ ဝင်ရောက် နေထိုင်ခွင့်ပြုထားသူများအတွက် အခမဲ့ အင်္ဂလိပ်စာ သင်တန်းကို နာရီပေါင်း ၅၁၀ နာရီအထိ သင်ကြားပေးပါသည်။ ရာသက်ပန် နေထိုင်ခွင့်မီထိ သို့မဟုတ် ခံစားခွင့်ရှိသည့် ယာယီမီထိကို သင်ရရှိထားပြီး အင်္ဂလိပ်လို လုံးဝမတတ် သို့မဟုတ် နည်းနည်းပါးပါးသာ ပြောတတ်ဆိုတတ်လျှင် AMEP ကို သင် တက်ရောက်ခွင့်ရှိသည်။ အသက် ၁၅ နှင့် ၁၇ နှစ်ကြားရှိ ရွှေ့ပြောင်းနေထိုင်သူ လူငယ်အချို့သည်လည်း တက်ရောက်ခွင့်ရှိပါသည်။

AMEP အတန်းတွင်၊ ဩစတြေးလျ လူမှုအသိုက်အဝန်းနှင့် ဆက်စပ်သော အချက်အလက်နှင့် အင်္ဂလိပ် ဘာသာစကား စွမ်းရည်များကို သင် လေ့လာသင်ယူရမည်။ အသစ်ရောက်လာသည့်သူများနှင့်လည်း သင်တွေ့ဆုံပြီး မိတ်ဆွေဖွဲ့နိုင်သည်။ ဤသို့ဖြင့် သင်နှင့်သင့်မိသားစုတို့ ဩစတြေးလျတွင် အောင်မြင်စွာ အခြေချနေထိုင်နိုင်ရေး အထောက်အပံ့ ဖြစ်စေမည်။ ဩစတြေးလျတွင် သင်အလုပ်လုပ်လိုပါကလည်း အင်္ဂလိပ်စကား တတ်ကျွမ်းမှုများမှာ အလွန်အရေးပါလှပါသည်။

သင်ယူမှုမှရရှိသည့် အခွင့်အလမ်း

AMEP ကို ခွင့်ပြုချက်ရ ဝန်ဆောင်မှုပံ့ပိုးသူများက ပေးအပ်ပြီး အခြားဘာသာစကားများ ပြောဆိုကြသူများအား အင်္ဂလိပ်စာ သင်ကြားပေးရန် လေ့ကျင့်ပေးထားသည့် ဆရာများက သင်ကြားပြသပေးပါသည်။

ကျွန်ုပ်ဘယ်လို ကျောင်း အပ်နှံနိုင်ပါသလဲ။

AMEP မှတစ်ဆင့်အင်္ဂလိပ်စကား ကျွဲရှင်ကိုတတ်ရောက်ရန်၊ ဩစတြေးလျသို့ရောက်ပြီး ခြောက်လအတွင်း သို့မဟုတ် ဗီဇာကာလ စတင်ချိန်မှ ခြောက်လအတွင်း ခွင့်ပြုချက်ရ AMEP ဝန်ဆောင်မှု ပံ့ပိုးသူတစ်ဦးထံ စာရင်းသွင်းအပ်နှံရမည်။ ဩစတြေးလျသို့ရောက်ပြီး ၁၂ လအတွင်း သို့မဟုတ် ဗီဇာ ကာလ စတင်ချိန်မှ ၁၂ လအတွင်း အင်္ဂလိပ်စာသင်တန်းကို သင်စတင်ရမည်။

ဩစတြေးလျသို့ သင်ရောက်ရှိသည့် နေ့စွဲမှ သို့မဟုတ် ဗီဇာကာလ စတင်သည့် နေ့မှ ၅ နှစ်အထိ AMEP မှတစ်ဆင့် အင်္ဂလိပ်စာသင်တန်းကို တက်ရောက်နိုင်သည်။ သင်လိုအပ်ချက်ပေါ်မူတည်၍ နောက်ထပ်အပိုဆောင်း သင်တန်းများကိုလည်း သင် တက်ရောက်ခွင့် ရှိကောင်းရှိနိုင်ပါသည်။

သင့်အတွက် အကောင်းဆုံးရလဒ်ထွက်ပေါ်နိုင်ရေး မဖြစ်မနေကြိုးပမ်းရန် သင့်လိုအပ်ချက်များနှင့် အကိုက်ညီဆုံး ဖြစ်မည့် အတန်းတစ်ခုကို သင်၏ ဝန်ဆောင်မှုပံ့ပိုးသူက ကူညီရွေးချယ်ပေးပါလိမ့်မည်။ သင်နှင့် သင့်တော်မည့် အချိန်နှင့် နေရာတို့တွင်သင် အတန်းတက်နိုင်စေရန် အချိန်အမျိုးမျိုးနှင့် နေရာအမျိုးမျိုးတို့တွင် အချိန်ပြည့်နှင့် အချိန်ပိုင်း အတန်းများ ရှိပါသည်။

ကျွဲရှင် တန်းခွဲအုပ်စုများ

သင့်လိုအပ်ချက်နှင့် ပိုမိုသင့်တော်စွာကိုက်ညီစေရန် ကျွဲရှင်တန်းခွဲ အုပ်စုနှစ်ခုထံမှ AMEP ဝန်ဆောင်မှု ပံ့ပိုးသူက သင့်ကိုကူညီရွေးချယ်ပေးမည် -

- အလုပ်အကိုင်ပြင်ဆင်ရေး အင်္ဂလိပ်စာ တန်းခွဲအုပ်စု - အလုပ်ခွင်သို့ဝင်ရောက်ရန် လက်တွေ့သုံး အင်္ဂလိပ်စာသင်ယူလိုသည့် သင်တန်းသားများ သို့မဟုတ် ရေရှည်အလုပ်ကိုင်တည်မြဲရေးအတွက် နောက်ထပ် သင်တန်းများ တက်ရောက်လိုသည့်အုပ်စု
- လူမှုရေး အင်္ဂလိပ်စာ တန်းခွဲအုပ်စု - လူမှုရေးနှင့် ပေါင်းသင်းဆက်ဆံမှုတွင် ဝင်ဆံ့နိုင်ရေး အကူအညီ ဖြစ်စေမည့် နှုတ်ပြောအင်္ဂလိပ်လို ပိုင်ပိုင်နိုင်နိုင်တတ်ကျွမ်းလိုသူ နှင့် ၎င်းတို့၏ ရပ်ရွာတွင်းမှာ အမှီအခိုကင်းစွာ ရှင်သန်နေထိုင်ရေးအတွက် ယုံကြည်မှုအပြည့်ရှိရန် အင်္ဂလိပ်လေ့လာလိုသူ။

တန်းခွဲအုပ်စုတစ်ခုခုတွင်ဖြစ်စေ နှစ်ခုစလုံးတွင်ဖြစ်စေ သင်တက်ရောက်ရန် သင်၏ တရားဝင်ခံစားခွင့်ရှိသည့် အချိန် နာရီပေါင်း ၅၁၀ ကို သင်အသုံးချနိုင်ပါသည်။

နှစ်ဦးနှစ်ဖက် တာဝန်ဝတ္တရားသတ်မှတ်ချက်ရှိ၍ ဝင်ငွေ ထောက်ပံ့ကြေးရရှိသော သင်တန်းသားများက လူမှုရေး အင်္ဂလိပ်စာ တန်းခွဲအုပ်စုတွင် တက်ရောက်ခွင့်မရှိပါ။

ကျွန်ုပ် အတန်းမတက်နိုင်လျှင် ဘာလုပ်သင့်ပါသလဲ။

သင် အတန်းမတက်နိုင်လျှင်သင်၏ AMEP ဝန်ဆောင်မှုပံ့ပိုးသူနှင့်ပြောဆိုပါ။ ဝန်ဆောင်မှုပံ့ပိုးသူသည် အိမ်တိုင်ရာရောက် ဆရာတစ်ဦးနှင့်ဖြစ်စေ အွန်လိုင်း AMEP ဆရာ- အကူအညီပြု အဝေးသင် ဖြင့်ဖြစ်စေ သင် အင်္ဂလိပ်စာသင်ယူနိုင်ရေးကို အကူအညီပေးအပ်သွားနိုင်ပါသည်။

www.amepdl.net.au ရှိ AMEP မိမိ-တတ်သည့် အရှိန်ဖြင့် အီး-သင်ယူလေ့လာမှု သင်ခန်းစာများကို အသုံးပြုလျက် သင် တတ်နိုင်သလောက် အတိုင်းအတာဖြင့် သင့်ဘာသာလည်း သင်ယူနိုင်ပါသည်။ ဤအခမဲ့ သင်ခန်းစာများကို အင်္ဂလိပ်စာ လေ့လာသူတိုင်း (AMEP ကျောင်းသားများသာမက) ရယူနိုင်ပါသည်။

AMEP အစီအစဉ် ခွဲများ

သင့်တွင် အထူးလိုအပ်ချက်များရှိနေလျှင် အပိုဆောင်း ကျူရှင်အတန်းတစ်ခုကို သင်တက်ရောက်ခွင့်ရှိနိုင်ပါသည်။

အထူး ကြိုတင်ပြင်ဆင်ပေးမှု အစီအစဉ် (Special Preparatory Program)

Special Preparatory Program (SPP)သည် အကြို- ရွှေပြောင်းနေထိုင်မှု အတွေ့အကြုံ နှင့် ကျောင်းအတန်းပညာ အကန့်အသတ်တို့ကြောင့် အခက်အခဲရှိပြီး ခံစားခွင့်ရှိသော လူသားချင်းစာနာမှုအရ ဝင်ရောက်နေထိုင်ခွင့်ရှိသူများအတွက် အပိုဆောင်း နာရီများနှင့် အထောက်အပံ့များကို ပေးအပ်ထားပါသည်။

အလုပ်အကိုင်ရရှိမှုနှင့် သင်တန်းများတက်ရောက်ရေးအတွက် အခြေချနေထိုင်မှု ဘာသာစကား လမ်းကြောင်းများ (Settlement Language Pathways to Employment and Training)

Settlement Language Pathways to Employment and Training (SLPET) အစီအစဉ်သည် အလုပ်အကိုင်- နှင့်သက်ဆိုင်သည့် အင်္ဂလိပ်စာသင်ယူလေ့လာရာတွင် အထောက်အကူပြုရန်နှင့် တစ်ဘက်တွင်လည်း ဩစတြေးလျ အလုပ်ခွင်အစဉ်အလာ၊ ကျင့်သုံးမှုများနှင့် အကျွမ်းတဝင်ရှိစေရေးအတွက် ခံစားခွင့်ရှိသည့် ကျောင်းသားများကို အလုပ်အကိုင် အလေးထားဦးတည်သည့် သင်တန်းတစ်ခုကို ပေးအပ်ထားပါသည်။

SLPETသည် စက်မှုလုပ်ငန်း အမျိုးမျိုးအပြားပြားတွင် အလုပ်ခွင်ဆိုင်ရာ အတွေ့အကြုံ အတွက် နာရီပေါင်း ၈၀ အထိ အပါအဝင် အလုပ်အကိုင်-နှင့်သက်ဆိုင်သည့် အင်္ဂလိပ်စာသင်ယူရေး နာရီပေါင်း ၂၀၀ အထိ အပိုဆောင်း ပေးအပ်ထားပါသည်။

AMEP ရက်တိုး (AMEP Extend)

AMEP Extend အစီအစဉ်သည် စာသင်ချိန် နာရီပေါင်း ၅၁၀ ပြည့်သွားသော်လည်း အင်္ဂလိပ် ဘာသာစကား ကျွမ်းကျင်ပိုင်နိုင်မှု ရည်မှန်းချက် မပြည့်သေးသည့်သူများအတွက် နောက်ထပ် စာသင်ချိန် နာရီပေါင်း ၄၉၀ အထိ အပိုဆောင်း ပေးအပ်ထားပါသည်။

AMEP ကလေးထိန်းအစီအစဉ် (AMEP child care)

သင်၏ AMEP ဝန်ဆောင်မှုပံ့ပိုးသူသည် သင် အတန်းတက်ရောက်နေစဉ်အတွင်း သင့်ကလေး အခမဲ့ ထိန်းပေးသည့် ဝန်ဆောင်မှုကိုလည်း စီစဉ်ပေးနိုင်ပါသည်။ ကျောင်းနေအရွယ် ကလေးအသက်အောက်ရှိသည့် ကလေးများ အတွက်သာ အခမဲ့ ကလေးထိန်းဝန်ဆောင်မှုကို ပေးအပ်ထားပါသည်။

AMEP လျှောက်ရာလမ်း လမ်းညွှန်ပေးသူ (AMEP pathway guidance)

AMEP ဝန်ဆောင်မှုပံ့ပိုးသူသည် သင့်ရည်မှန်းချက်ထားရန်၊ သင့်ရွေးချယ်မှုများကို နားလည်ရန်၊ သင့်ကျူရှင်၊ နောက်ထပ်ပညာရေး၊ အလုပ်အကိုင် အခွင့်အလမ်းများနှင့်ဆက်စပ်ပြီး ဆုံးဖြတ်ချက်ချရာတွင် သင့်အား အကူအညီပေးဖို့ မိမိလျှောက်ရမည့်လမ်းကို လမ်းညွှန်ပေးသူ အစီအစဉ်အား ပေးအပ်ထားသည်။

နောက်ထပ်အချက်အလက်ရယူရန်

AMEP	ဆက်သွယ်ရန် အသေးစိတ်အချက်အလက်
တယ်လီဖုန်း	13 38 73
AMEP Website	www.education.gov.au/amep
အီးမေးလ်	skilling@education.gov.au
အချက်အလက်ကို အင်္ဂလိပ်မှလွဲ၍ အခြားစကားဖြင့်ရယူရန်	www.education.gov.au/amep-information-other-languages
ကျွန်ုပ်ဘယ်မှာ အင်္ဂလိပ်စာသင်ယူနိုင်ပါသလဲ။	www.education.gov.au/adult-migrant-english-program-service-providers
AMEP ပံ့ပိုးသူများနှင့် သင်ယူရေး စင်တာများ	
AMEP online	www.amepdl.net.au